
                                                                                                   

 

Referat skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 2. april 2024 
 
Møde nr. 6 skoleåret 2023-24 Humlebæk Skole, udskolingen.  

 

Deltagere   

Forældrerepræsentanter: Jakob Wickmann (formand), Jacob Blem, Peter Tegner Matz, Louise 

Hauerberg, Søren Parrot (afbud), Julie Ninn-Hansen, Jens Henrik Johansen (nyvalgt) 

Elevrepræsentanter: Carla Graugaard, Priya Krishnapillai 

Personalerepræsentanter: Karoline Højer, Sofie Thaning 

Skolens ledelse: Hans Frøslev Jensen, Marianne Povlsen, Jan Niemeier 

Referent: Jan Niemeier  

 

1. Dagsorden  

Dagsordenen blev godkendt.  

 

2. Konstituering af bestyrelsen, bl.a. valg af næstformand  

Jakob Wickmann fortsætter som formand, Julie Ninn-Hansen blev valgt som næstformand. 

Suppleantdeltagelse på enkeltstående møder blev drøftet. Hans har undersøgt muligheden i 

forvaltningen. Den nuværende praksis i kommunen giver ikke mulighed for dette. 

Skolebestyrelsens forretningsorden giver denne mulighed, så den skal revideres.  

 

3. Nyt vedr. strategipunkterne 

- Fremtidens Skole: Der er intet nyt. Jakob W har spurgt forvaltningen, om der er processer i 

gang ift. grunden på Gl. Strandvej, og de har svaret, at det er der ikke.  

- Brug af devices: Kort drøftelse af situationen her og nu. På et senere møde vil det være 

relevant at drøfte balancen mellem analog og digital undervisning. 

 

4. Plan for børn og unges trivsel – proces frem mod Trivselsforum 

Drøftelse på baggrund af inspirationsmaterialet.  

Fra elevernes side blev der især lagt vægt på betydningen af de vigtige fællesskaber og det, der 

skaber de vigtige fællesskaber. Her spiller ekstra aktiviteter og ture udenfor skolen en vigtig rolle. 

De voksnes rolle i forhold til at tilbyde vigtige fællesskaber blev pointeret sammen med 

betydningen af at forældre og lærere også gerne bruger disse aktiviteter til at gå på tværs af de 

eksisterende sociale grupper og mønstre på årgangene.  

Overgangen mellem indskoling og udskoling blev fremhævet som et muligt indsatsområde både for 

at sikre, at erfaringer om årgangene blev videreført fra indskoling til udskoling og for at øge 

vidensudveksling mellem lærere.  

Ift. fællesskaber blev struktureringen i årgangsundervisning på HS fremhævet som noget, der 

bidrog positiv til de vigtige fællesskaber.  

Balancen mellem konkurrenceelementer og fællesskabsfremmende aktiviteter blev ligeledes 

drøftet. Er f.eks. karakterer og fællesskaber modsætninger.  

Forældrenes rolle i forhold til at skabe betydningsfulde fællesskaber blev fremhævet i almindelighed 

og ikke mindst ved overgangen til udskolingen. 

 

5. Borupsagen 

På baggrund af Borupsagen er der taget initiativ til et kommunalt ”Actioncard”, der skal benyttes 

hvis en af kommunens skoler kommer i en lignende situation. Pressen kan til tider have en meget 

aggressiv tilgang til sager. 

Ved alvorlige sager er det vigtigt, at arbejdsdelingen er tydelig og at bestyrelsen bliver inddraget 

på tidligt og på den rette måde, så der ikke opstår forvirring.  

 



6. Kontaktforældremøde  

Mandag d. 29. april er der møde for forældrerådene. 

Mulige temaer er 1) Overgang mellem ind- og udskoling 2) Kommunikation fra skole til hjem ved 

sygdom blandt personalet. 

Herudover kan Trivselsforum og de tanker, der ligger heri være en mulighed, f.eks. forældrenes 

rolle i forhold til at etablere og understøtte vigtige fællesskaber. Hvilke fællesskaber er vigtige? 

Hvordan holder vi liv i fællesskaber på de enkelte årgange? 

 

 

7. Budget 2024 

Budgettet er godkendt på et tidligere møde.  

 

8. Princip for årgangsundervisning 

Princippet er endeligt godkendt og lægges op på skolens hjemmeside www.humlebaekskole.dk  

 

9. Skolebestyrelsens beretning – Proces 

Beretningen udformes på bestyrelsesmøde og offentliggøres på Humlebæk Skoles hjemmeside. 

 

10.  Skolereformen 

Arbejdet med skolereformen og udmøntningen af denne lokalt på Humlebæk Skole skal prioriteres 

på efterårets møder. Der skal være tid til et grundigt arbejde.  

Bestyrelsen efterlyste, at skolen går proaktivt ind i arbejdet med reformen, blandt andet for at 

sikre, at ambitionerne om mere frihed til den enkelte skole fastholdes.  

 

11.  Aktuelle emner i øvrigt 

Elevrådet: Organisationen Danske skoleelever inviterer til 3 dages generalforsamling i Århus 19.-

21. april. Ønske om penge til elevrådets aktiviteter. SDG-world bæredygtig gallafest for 8. årgang 

er i støbeskeen. Elevrådet ønsker flere møder med SSP f.eks. om unges brug af nikotin. Elevrådet 

opfordres til at indgå aftale med SSP om et sådant oplæg for skolens udskolingens elever. 

Personale: Der arbejdes med en fornyelse af rammerne for projektarbejdsformen. MED arbejder 

med en stresspolitik. 

Ledelse: Vi arbejder med skoleplanen i denne tid. Skoleplanen udarbejdes af skolens ledelse efter 

drøftelse med lærerne. 

Udvalgte elever på udskolingen (ca. 35) har netop deltaget i PISA undersøgelse inden for engelsk, 

naturfag og matematik. 

Martin Rasmussen er ansat som ny lærer til PLC/Makerspace. Martin begynder 1. maj. 

 

12.  Kommende møder 

Skoleudviklingssamtale og Forældrerådsmøde 

 

13.  Evt. 

 

http://www.humlebaekskole.dk/

